
8 LLEIDA
SEGRE 

Dimecres, 29 de novembre del 2023

BARRIS URBANISME
GERARD HOYAS

Demanen posar una plataforma en una parada de bus de Rovira Roure
❘ LLEIDA ❘ Veïns de Ciutat Jardí 
demanen a la Paeria que pro-
tegeixi amb una plataforma 
elevada la parada de busos de 
la cantonada de l’avinguda Ro-
vira Roure amb el carrer Vall 

de Boí. “Hem d’envair el car-
ril bici per pujar al bus, i per 
a alguns resulta difícil fer-ho 
perquè hi ha més distància des 
del terra”, va apuntar el presi-
dent de la junta veïnal, Ramir 

Bonet. Va afirmar que el plafó 
publicitari que hi ha al costat 
(al fons de la imatge) “suposa 
un perill perquè redueix la vi-
sibilitat dels cotxes que van des 
de Vall de Boí a Rovira Roure”.

Retiren el tren 
avariat entre 
Cervera i Calaf

TRANSPORT

❘ LLEIDA ❘ La circulació de trens 
entre Cervera i Calaf va re-
cuperar ahir la normalitat 
després que es retirés el com-
boi que es va avariar dilluns 
a la nit en aquest tram. La 
incidència va obligar a inter-
rompre el servei durant tres 
hores i Renfe va habilitar un 
autobús alternatiu. Una altra 
avaria de dilluns a Lleida va 
afectar sis Rodalies de les lí-
nies R12, R13 i R14, així com 
un regional que connecta la 
ciutat amb Madrid. Es van 
habilitar busos de Lleida a 
Cervera i de la capital de la 
Segarra a Calaf.

Larrosa atén 
veïns de 
Pardinyes

BARRIS

❘ LLEIDA ❘ L’alcalde, Fèlix Lar-
rosa, juntament amb el tinent 
d’alcalde Carlos Enjuanes, 
va atendre ahir els veïns de 
Pardinyes que havien dema-
nat cita en el marc de la ini-
ciativa Alcaldia als Barris, 
que s’ha estrenat en aquest 
mandat. També va mantenir 
una trobada amb represen-
tants de l’Organització de 
Veïns de Pardinyes (Orve-
pard). L’alcalde va obtenir 
suggeriments veïnals rela-
cionats amb els àmbits d’ur-
banisme, civisme, mobilitat i 
seguretat, entre d’altres.

CLECEVITAM PONENT

❘ LLEIDA ❘ Els Centres d’Atenció 
Primària (CAP) atendran di-
rectament totes les persones 
que viuen als geriàtrics cata-
lans en el termini d’un any. Els 
seus Equips d’Atenció Primària 
(EAP) reforçaran el personal 
amb una dotació de 15 milions 
per poder augmentar el volum 
de places residencials al seu 
càrrec, per la qual cosa Salut 
preveu contractar 117 metges 
i 130 infermeres més. Els met-
ges dels CAP assumiran pro-
gressivament les funcions dels 
facultatius de les residències, 
que deixaran de regular-se pel 
departament de Drets Socials i 
es podran incorporar als EAP. 
Per la seua banda, el rol de les 
infermeres de l’Atenció Pri-
mària implicarà tant l’atenció 
directa amb usuaris com la co-
ordinació amb l’equip d’infer-
meres dels geriàtrics, amb qui 
es complementaran.

El conseller de Salut, Manel 
Balcells, va anunciar ahir que 
la posada en marxa es farà per 
fases. El 72,2% dels EAP, que 
ja tenen un “alt grau de coor-
dinació amb les residències”, 
es desplaçaran als centres “de 
forma imminent” en els propers 
mesos, i la resta durant el se-
gon semestre del 2024. Aquests 
equips ja van tenir la mateixa 
funció durant la pandèmia, “i 
ara l’incorporen de forma es-
tructural”, va destacar Balcells. 

Els CAP assumeixen l’atenció  
mèdica dels residents als geriàtrics
En el termini d’un any, i es reforçaran amb 117 metges i 130 infermeres || Facultatius 
de residències es podran incorporar a l’equip d’Atenció Primària

SANITAT PERSONES GRANS

“És una operació de microci-
rurgia perquè les residències i 
metges tenen diferents realitats, 
per la qual cosa es dona un any 
de marge”, va afegir.

Els usuaris de residències 
tenen 9,2 malalties cròniques 
de mitjana i el 97% té un grau 
elevat de dependència. Així ho 
va detallar el conseller de Drets 
Socials, Carles Campuzano, que 

va destacar que s’ha fet forma-
ció conjunta a 15.532 professi-
onals de geriàtrics i a equips de 
Primària.

La principal patronal del 
sector, l’Associació Catalana 
de Recursos Assistencials, va 
valorar “molt positivament” 
aquesta proposta d’integració, 
però “s’haurà de veure com es 
porta a terme, quina és la res-

posta dels professionals i que 
es disposi de prou personal”. El 
Col·legi de Fisioterapeutes de 
Catalunya també ho va consi-
derar una “molt bona notícia”, 
perquè “suposarà una millora 
en les condicions laborals de 
metges i infermeres”, per la qual 
cosa van desitjar que també es 
millorin les de fisioterapeutes i 
altres perfils professionals.

Entrevistes a residents ■ Fins a 28 estudiants d’Educació Social a la Universitat de Lleida (UdL) 
han entrevistat durant un mes 14 residents de CleceVitam Ponent i han elaborat relats de les seues 
vides per a “fomentar l’envelliment actiu i reconèixer el valor de la memòria”.

ENTITATS RECONEIXEMENT
SUBDELEGACIÓ DEL GOVERN CENTRAL A LLEIDA

El subdelegat a Lleida, José Crespín, va donar el guardó a la FAV.

Premi estatal a la Federació  
de Veïns pels barris violetes
❘ BARCELONA ❘ La delegació del 
Govern central a Catalunya va 
premiar ahir la Federació d’As-
sociacions de Veïns de Lleida 
amb el guardó Meninas per la 
seua tasca per implementar els 
barris violetes, un moviment 
que busca portar les demandes 

de les associacions feministes i 
de les dones en general al món 
veïnal. 

El guardó vol reconèixer el 
treball d’entitats compromeses 
en la lluita contra la violència 
masclista i el va recollir la presi-
denta de Balàfia, Jos Farreny.
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